

PRESIDENT' REPORT

As I write this column, I am no longer your President. As you all know, Isabel Rose (Metro Toronto) was elected by acclamation. At the Annual General Meeting on August 18 in London, Ontario, Kathleen Toomey (McGill) was elected Vice-President and Rhoda Resnick (Metro Toronto), Secretary. Claude Beaudry (Laval) and Sandra Benet (Univ. Victoria) were elected Councilors, henceforth to be called Members-at-large according to the revised By-laws which were accepted at the meeting. Jim Whittle (Univ. Alberta) had been re-acclaimed Treasurer and Stephen Willis (National Library) subsequently was reappointed by the new Board as Membership Secretary. I shall continue on the Board as Past President for as long as Isabel remains President.

It was a good meeting with 26 in attendance, but many of our Quebec colleagues were absent, there were none from the Maritimes, and only four from west of Ontario. This is not good! If we are to be a national association, in fact and not only in name, we must have participation from the whole country. Please let us know if there is anything we should be doing for you which we currently are not, and also if there is something you would like to do to help.

I shall leave to others the report of the morning sessions, but I should like to thank Pat Kellogg as Program Chairman and all who assisted her in the local arrangements. The dialogue begun with

RAPPORT DU PRESIDENT

Actuellement, pendant que j'écris cette article, je ne suis plus votre présidente. Comme vous le savez, Isabel Rose (Metro Toronto) a été élue par acclamation. A la réunion annuelle générale le 18 août à London, Ontario, Kathleen Toomey (McGill) a été élue vice-présidente et Rhoda Resnick (Metro Toronto) secrétaire. Claude Beaudry (Laval) et Sandra Benet (Univ. Victoria) ont été élues conseillers. James Whittle (Univ. Alberta) avait été reacclamé trésorier et Stéphane Willis (Bibliothèque nationale) a été reappointé secrétaire des cotisations par le nouveau conseil d'administration, dont je ferai partie comme présidente sortante aussi long temps que Isabel reste présidente.

C'était une bonne réunion avec 26 participants, mais plusieurs de nos collègues québécois étaient absents, il n'y avait personne des provinces atlantiques, et que quatre du ouest d'Ontario. Ceci n'est pas bon! Si nous devons être une association nationale de fait et non seulement de nom, il faut la participation du pays entier. Faites-nous savoir s'il faudrait faire quelque chose pour vous que nous ne faisons pas actuellement, et aussi si vous voudriez nous aider en quelque façon.

Je laisserai aux autres le rapport sur les sessions du matin, mais je veux bien remercier Pat Kellogg comme responsable du programme et tous qui l'ont aider dans les préparations. Le dialogue commencé avec les éditeurs et fournisseurs continuera, j'en suis sur, pour notre avantage mutuel. Aussi, l'exposition aux besoins et responsibilités variés des biblio-

publishers and dealers will, I am sure, continue to our mutual advantage, and the exposure to varying needs and responsibilities of music libraries with regard to music education was most enlightening.

Before the ISME and CAML meetings, I had attended the annual meeting of IAML in Lisbon. Briefly, the main points discussed at the two meetings of the Council--on which I sat as your representative--were as follows:

- a name change to reflect the broader reality of our concerns: International Association of Music Libraries, Archives and Documentation Centres;
- a decision to plan further ahead with more substantive programs: a broadly-based committee of mostly younger members (including myself!) was appointed to work on such a plan;
- some positive discussions of the financial/exchange difficulties;
- elections and appointments of new and/or continuing officers of commissions.

Two other CAML members were at the Lisbon meeting: Cheryl Osborn gave a presentation on "Standards for Public Music Libraries" and Kathleen Toomey took part in the activities of the RILM Thesaurus sub-commission. As Secretary of the Commission for Bibliographical Research, I chaired a portion of that meeting (a new Chairman, François Lesure, had just been appointed), and I also chaired the meeting of the Terminology sub-commission in the absence of the Chairman, Dan Fog. But we all attended many

thèques musicales vis-à-vis l'éducation musicale était très érudite.

Avant les réunions de l'ISME et de l'ACBM, j'avais participé à la réunion annuelle de l'AIBM à Lisbonne. Brièvement, les points principaux de délibération aux deux réunions du Conseil--où j'étais votre représentante--étaient:

- un changement de nom pour réfléchir la réalité plus large de nos intérêts: Association internationale des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux;
- une décision de planifier à long terme avec des programmes plus substantiels: un comité de large base des membres plutôt jeunes (comprenant moi-même!) a été nommé pour travailler sur un tel plan;
- des délibérations positives sur les difficultés de finance/change;
- élections et appointments des officiers des commissions.

Deux autres membres de l'ACBM ont participé à la réunion à Lisbonne. Cheryl Osborn a fait une présentation sur "Standards pour les bibliothèques musicales publiques", et Kathleen Toomey a participé dans les activités de la sous-commission "RILM Thesaurus". Comme secrétaire de la Commission pour la recherche bibliographique j'ai présidé à une partie de cette réunion (un nouveau président, François Lesure, venait d'être nommé) et j'ai aussi présidé à la réunion de la sous-commission sur la terminologie dans l'absence du président, Dan Fog. Mais nous assistions tous à plusieurs autres

other meetings and we shall attempt to provide you with a composite report in the next NEWSLETTER. I cannot emphasize enough how enjoyable and profitable these meetings are! Next year, the site will be Salzburg, July 1-6, the following year Cambridge, then Budapest, followed by Brussels. Do plan to come-- there is much to be done!

réunions et nous essayerons de faire un rapport commun dans la prochaine NOUVELLES. Je ne peux pas trop souligner comment ces réunions sont agréables et utiles! L'année prochaine elle aura lieu à Salzbourg, 1-6 juillet, l'année suivante à Cambridge, puis après a Budapest, suivi par Bruxelles. Essayez de venir--il y a beaucoup à faire!

Now there is nothing left for me but to pass on the "torch" to Isabel and to wish her well, and to settle down to some solid projects postponed these past two years.

Maintenant il me reste que de passer le "flambeau" à Isabel avec mes meilleurs voeux, et de reprendre quelques travaux interrompu ces dernières deux années.

Maria Calderisi.

* * * * *

DISCUSSION BETWEEN LIBRARIANS AND PUBLISHERS

The 9:00 a.m. session of the CAML annual meeting was attended by 9 publishers and agents of music distributors. After a brief introduction to the problems of service encountered by Canadian Music Libraries in dealing with Canadian publishers, music stores and agents, a lively discussion began.

The problems voiced from the floor by members of CAML included:

- 1) Lack of continuous promotional material--mailing lists.
- 2) Brochures printed with more cataloguing information were suggested.
- 3) Problems of billing and open accounts.
- 4) Lack of informed staff to help in servicing orders.
- 5) The commitment to buy Canadian or from Canadian business was strongly expressed, but the feelings of frustration at the seeming lack of interest on the part of business in library accounts were also very evident.

The publishers and agents were not reluctant to point out that:

- 1) They wanted our business.